

**CANADIAN ANAESTHETISTS' SOCIETY ANNUAL MEETING
HALIFAX, JUNE 14-17, 1981**

CALL FOR ABSTRACTS OF PAPERS

Submission of abstracts of unpublished original work is invited. Deadline for submission is February 1, 1981. Forms are available from the Secretary, Canadian Anaesthetists' Society, 178 St. George Street, Toronto, Ontario. M5R 2M7.

The abstracts must give a clear description of the project, with results. They must conform to a set length and format, since those accepted for presentation will be published in the Refresher Course outline and in *The Canadian Anaesthetists' Society Journal*.

Send abstracts to programme chairman:

Dr. Emerson A. Moffitt
Department of Anaesthesia
Dalhousie University
Sir Charles Tupper Medical Bldg.
15th Floor
University Avenue
Halifax, Nova Scotia
B3H 4H7

**REUNION ANNUELLE DE LA SOCIÉTÉ CANADIENNE DES ANESTHÉSISTES
HALIFAX, DU 14 AU 17 JUIN 1981**

SOUSSION DES TRAVAUX

Vous êtes invités à soumettre des résumés de travaux originaux non publiés avant la date limite du 1er février 1981. Des formulaires sont disponibles au secrétariat de la Société Canadienne des Anesthésistes, 178 rue St-George, Toronto, Ontario, M5S 2M7.

Les résumés devront fournir une description précise du projet avec ses résultats. Comme les résumés des présentations acceptées seront publiés dans le cahier des mises à jour et dans le journal de la Société, ils devront être conformes en longueur et en format aux règles établies au formulaire.

Faire parvenir les résumés au président du comité du programme:

Docteur Emerson A. Moffitt
Department of Anaesthesia
Dalhousie University
Sir Charles Tupper Medical Bldg.
15th Floor
University Avenue
Halifax, Nova Scotia
B3H 4H7

1981 ANNUAL MEETING: RESIDENTS' COMPETITION

Rules of Competition

1. The object of the competition shall be to encourage scientific excellence in physician training in the specialty of Anaesthesia in Canada.
2. Candidates must be members or student members of the Canadian Anaesthetists' Society at the time of the competition, and occupying the position of Resident, Fellow, or Research Fellow in a Canadian Department of Anaesthesia. Those completing work beyond the first year of a Master's or Doctoral programme of a Graduate School, or beyond the requirements pertaining to examination in Anaesthesia of the Royal College of Physicians and Surgeons of Canada will be ineligible.
3. The work presented must have been carried out in Canada and completed in the preceding 18 months, prior to obtaining the specialists certificate of the Royal College of Physicians and Surgeons of Canada or of the College of Physicians and Surgeons of Quebec.
4. The Scientific Programme Committee will be responsible for the details of the conduct of the competition and will select the best submissions from those entered, for presentation at the Annual Meeting.
5. The Chairmen of Canadian University Departments of Anaesthesia (or a deputy) will act as judges, scoring each candidate according to a previously agreed system. Three prizes (\$500, \$300, \$200) will be awarded, at the discretion of the judges, to the best of the eight papers presented at the meeting. The eight papers to be presented will be selected previously by the Scientific Programme Committee, from abstracts submitted before February 1, 1981. Abstracts of papers to be presented will be published in The Refresher Course Outline and in The Canadian Anaesthetists' Society Journal.
6. Those entries not selected for inclusion in the Residents' Competition may be selected to be presented during the main scientific meeting.
7. Co-authors of papers should be acknowledged.
8. Entries for the competition must be submitted to the undersigned on abstract forms available from the Secretary, Canadian Anaesthetists' Society, 178 St. George Street, Toronto, Ontario, M5R 2M7. The final date for submission of abstracts is February 1, 1981, and no exceptions can be made to this regulation.
9. A full manuscript written exactly as it is to be presented must be provided to the undersigned before May 1, 1981.

Dr. Emerson A. Moffitt
Department of Anaesthesia
Dalhousie University
15th Floor
Sir Charles Tupper Medical Bldg.
University Avenue
Halifax, Nova Scotia
B3H 4H7

REUNION ANNUELLE 1981

Concours des Residents

1. Le but recherché par ce concours est d'encourager la poursuite de l'excellence scientifique chez les médecins en voie de formation dans la spécialité d'anesthésie-réanimation au Canada.
2. Les candidats doivent être membres ou membres-étudiants de la Société Canadienne des Anesthésistes au moment du concours et occuper un poste de résident ou stagiaire en recherche (research fellow) dans un département d'anesthésie canadien. Sont inéligibles les travaux réalisés après une première année d'études post-universitaires s'effectuant dans le cadre d'un programme conduisant à la maîtrise ou au doctorat; sont aussi exclus les candidats dont les qualifications dépassent celles qui sont exigées par le Collège Royal des Médecins et Chirurgiens du Canada.
3. Les travaux présentés doivent avoir été effectués au Canada et terminés dans les dix huit mois qui précèdent l'obtention du titre de spécialiste du Collège Royal des Médecins et Chirurgiens du Canada ou de la Corporation des Médecins et Chirurgiens du Québec.
4. Le comité du programme scientifique règle les détails du déroulement du concours et sélectionne les meilleurs travaux soumis pour présentation à la réunion annuelle.
5. Les directeurs des départements universitaires d'anesthésie-réanimation du Canada (ou leur délégués) constituent le jury qui jugera les candidats selon des critères préalablement établis. Trois prix (500\$, 300\$ et 200\$) seront attribués à la discrétion du jury aux trois meilleurs parmi les huit travaux présentés au concours. Ces huit travaux auront été préalablement sélectionnés par le comité scientifique du programme à la lecture des résumés soumis avant le 1er février 1981. Les résumés des travaux acceptés pour présentation seront publiés dans le cahier des mises à jour de la réunion annuelle et dans le journal de la Société Canadienne des Anesthésistes.
6. Les travaux non retenus au concours pourront être soumis pour présentation dans le programme général du congrès.
7. La participation de collaborateurs devrait être mentionnée.
8. Tout candidat désireux de participer à ce concours doit soumettre un résumé au soussigné sur les formulaires règlementaires qu'on peut obtenir du secrétaire de la Société Canadienne des Anesthésistes, 178, St-George Street, Toronto, Ontario, M5R 2M7. Aucun résumé soumis après le 1er février 1981 ne sera accepté pour présentation.
9. Le travail complet et sous sa forme finale doit parvenir au soussigné avant le 1er mai 1981.

Dr. Emerson A. Moffitt
Department of Anaesthesia
Dalhousie University
15th Floor
Sir Charles Tupper Medical Bldg.
University Avenue
Halifax, Nova Scotia
B3H 4H7